
№34 (1081) 2 вересня 2021 року

Заснована 1 грудня 2000 року

У сфері впливу Атомпрофспілки перебувають підприємства Міненерго України, Мінприроди, Мінохорони здоров’я України тощо     http://www.atomprofspilka.info

(Продовження.
Початок у №22)

1 жовтня 2010 року в
м. Енергодар відбулася
VIII спартакіада Організа-
ції молоді Атомпрофспілки
України. У цей день тут стар-
тував ще й Чемпіонат України
з веслування на байдарках і
каное. Позмагатися з істинно
спортивним азартом, поспіл-
куватися зі своїми молоди-
ми колегами в Енергодар
приїхали 13 команд. А зага-
лом у ній взяло участь майже
140 осіб: команди Южно-Ук-
раїнської АЕС (триразова
чемпіонка спартакіад Орга-
нізації молоді Атомпроф-
спілки України), Запорізької
АЕС (дворазова чемпіонка, у
2005 і в 2009 роках), Східної
об’єднаної організації проф-
спілок (чемпіона IV спарта-
кіади ОМ), Рівненської АЕС
(чемпіонки V спартакіади), а
також Чорнобильської, Хмель-
ницької АЕС, київського інсти-
туту «Енергопроект», «Атом-
ремонтсервісу», дирекції ДП
НАЕК «Енергоатом», Дер-
жавного науково-технічного
центру ядерної та радіаційної
безпеки, Аварійно-технічно-
го центру, «Атоменергомаш»,
ВП «Управління справами».

На початку жовтня мо-
лоді атомники всіх українсь-
ких атомних станцій з’їхали-
ся на Хмельницьку АЕС, яка
прийняла естафету від Юж-
но-Української АЕС і гостин-
но зустріла учасників конкур-
су професійної майстерності
серед молодих працівників
ДП НАЕК «Енергоатом». За
звання «Кращий за профе-
сією» боролися представни-
ки п’яти спеціальностей. За
підсумками конкурсу южно-
українські атомники завою-
вали два перших місця, одне
друге та одне третє.

У 2011 році організація
молоді первинної профорга-
нізації ВП «Рівненська АЕС»
уже другий рік співпрацює
з Кузнецовською станицею
Національної скаутської ор-
ганізації України «Пласт». У
квітні пластуни разом з під-
літковим клубом при проф-
комі РАЕС допомагали проф-
спілковій молоді прибирати

Хомецьку гору та територію
навколо неї. Члени організа-
ції молоді були активними
учасниками багатьох захо-
дів «Пласту». А вихованців
Нетішинського центру соці-
альної реабілітації дітей-інва-
лідів підтримує профспілкова
молодь ВП «Хмельницька
АЕС». 

Конкурс наукових допові-
дей серед молодих праців-
ників відокремленого підроз-
ділу «Рівненська АЕС» уже
другий рік поспіль проходить
у навчально-тренувальному
центрі. Його організатором
традиційно стала організація
молоді первинної профорга-
нізації ВП РАЕС.

Організація молоді
СООП у 2011 році налічує
2314 осіб. Проводилися
тематичні вечори до Дня
Святого Валентина, 23 лю-
того, 8 березня, 1 квітня,
благодійні акції у П’яти-
хатському будинку-інтер-
наті для ветеранів. У свят-
куванні Міжнародного дня
захисту дітей взяло участь
понад 300 маленьких містян.
А у квітні — свято для моло-
дих людей з функціональни-
ми обмеженнями. Молодь
брала участь у відкритті баз
відпочинку та відзначенні
знаменних дат підрозділів.
Як завжди, найактивніше
проявила себе профспілкова
молодь ремонтно-механіч-
ного заводу. У квітні 2011
року зібралися веселі та кміт-
ливі представники організа-
цій молоді Східної об’єднаної

організації профспілки, щоб
взяти участь у третьому
конкурсі КВК. У ньому змага-
лися сім команд: від ДП
«УкрНДПРІпромтехнології»,
Інгульської та Смолінської
шахт, Управління ІОЦ, ЖДЦ,
СМСЧ-9, РМЗ, ГМЗ.

Відмінною рисою п’я-
того, ювілейного, фести-
валю на ЗАЕС «Весна в
кедах 2011» була масовість.
Тільки учасників фестива-
лю було більш як 150 осіб.
Усього 11 команд! Яскравим
доповненням до змагання
стали виступи танцювальних
колективів. Допомогли орга-
нізації молоді ВП ЗАЕС про-
вести свято адміністрація та
профспілковий комітет Запо-
різької атомної станції, місь-
ка влада і меценати.

2 травня 2011 року,
у місті-супутнику Хмель-
ницької АЕС Нетішині,
відбувся щорічний КВК
Організації молоді Атом-
профспілки України. Шос-
тий конкурс веселих і кміт-
ливих обіцяв побити всі
рекорди за кількістю учасни-
ків, але останньої миті ко-
манди Севастопольського
національного університету
ядерної енергетики та про-
мисловості і Нетішинської
СМСЧ не вийшли на старт, бо
традиційно змагалося 9 ко-
манд найбільших організа-
цій молоді атомної галузі Ук-
раїни.

(Продовження буде)
(Фото з архіву

«Атомника України»)

CCтавка на молодьтавка на молодь
ВІТАННЯ З НАГОДИ 70-РІЧЧЯ ДП «СхідГЗК» ТА ДНЯ ШАХТАРЯ

РОБОЧА ПОЇЗДКА ОЧІЛЬНИКА «ЕНЕРГОАТОМА»

26 серпня т.в.о. президента НАЕК «Енерго-
атом» Петро Котін відвідав з робочою поїздкою
Южно-Український енергокомплекс. Він провів низку
нарад, зустрівся з колективом та відкрив новий спор-
тивний об’єкт в оздоровчо-реабілітаційному центрі
підприємства.

Керівник «Енергоатома» повідомив, що генеральним
директором Южно-Українського енергокомплексу при-
значено Ігоря Половича, який до цього обіймав посаду
директора з виробництва–заступника виконавчого
директора з виробництва та ремонтів Виконавчої ди-
рекції з виробництва та ремонтів ДП НАЕК «Енерго-
атом», а з червня 2021 року тимчасово виконував
обов’язки очільника ВП ЮУАЕС. Вітаючи Ігоря Половича
з призначенням, Петро Котін побажав енергетичному
комплексу під його керівництвом безпечної, стабільної
та надійної роботи, а також втілення масштабних проєк-
тів, які НАЕК «Енергоатом» реалізує на южноукраїнсько-
му майданчику.

На порядку денному нарад за участю представників
керівної ланки ВП ЮУАЕС та дирекції НАЕК «Енергоатом»
стояли нагальні виробничі питання, оцінювався поточний
стан справ. Зокрема, обговорили хід реалізації проєкту
реконструкції системи технічного водопостачання ЮУАЕС.

Два бризкальні басейни із п’яти передбачених введені в
роботу 1 червня, ще три перебувають у стадії будівництва.
Вони мають удосконалити систему охолодження енерго-
блоків та зняти обмеження потужності ЮУАЕС у теплий
період року.

У конструктивній та відвертій розмові, яка розпочалася
на виробничих нарадах та тривала на зустрічі з оператив-
ним персоналом атомної станції, йшлося про підсумки
роботи Компанії за перше півріччя 2021 року, зокрема, й
здобутки та перспективи ВП ЮУАЕС, а також напрями
діяльності, яким варто приділити пильну увагу. «За шість
місяців нинішнього року чистий прибуток «Енергоатома»
становив 1,1 млрд грн, збільшено виробництво електро-
енергії, скорочено кількість порушень у роботі АЕС, збе-
режено кадровий потенціал та збільшено чисельність
ліцензованого персоналу, зменшено зовнішні обмеження
енерговиробництва, зроблено конкретні кроки для втілен-
ня масштабних інвестиційних проєктів, що їх реалізує
Компанія», — констатував Петро Котін. Южно-Українська
АЕС відпрацювала перше півріччя без порушень, що
дозволило уникнути недовиробництва електроенергії.
Серед досягнень підприємства — перевиконання плано-
вого завдання з енерговиробітку на 8,2%.

(Закінчення на 2-й стор.)

20-РІЧЧЯ ОРГАНІЗАЦІЇ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

Про здобутки та плани на майбутнє
І про соціальну складову не забувають

У колективах підроз-
ділів комбінату відбули-
ся урочистості з наго-
ди 70-річного ювілею ДП
«СхідГЗК» та Дня шахтаря.

Відзнаки та грошові пре-
мії отримали 105 працівни-
ків та ветеранів комбінату:
32 особам присвоєно звання
Почесний ветеран праці ДП
«СхідГЗК», Почесні грамоти
вручено 73 особам.

За високий професіона-
лізм, значний внесок у роз-
виток атомної галузі України
та з нагоди 70-річного юві-
лею ДП «СхідГЗК» 14 праців-
ників шахт будуть нагород-
жені нагрудними знаками
«Шахтарська слава». Почесні
грамоти та подяки Мініс-
терства енергетики України
отримають 15 працівників
шахт, ГМЗ, РМЗ. Під час юві-
лейних заходів вручено 13
відзнак Кіровоградської об-
ласної державної адмініст-
рації  та ради, Кропивницької
та Жовтоводської міських
рад, Новоукраїнської район-
ної державної адміністрації та
ради, Смолінської селищної
ради. 

Стабільної, впевненої і на-
дійної роботи підприємству
на довгі роки! Здоров’я, щас-
тя, оптимізму, впевненості у
завтрашньому дні — всьому
колективу і ветеранам комбі-
нату бажали присутні.

У ветеранській органі-
зації комбінату також від-
булися урочистості з на-
годи свята, в яких взяли
участь заступник генераль-
ного директора комбінату
Олена Юхимець, в.о. го-

лови ППО підприємства
Андрій Карпов.

Ведучою заходу була
начальниця відділу зв’язків з
громадськістю та ЗМІ Те-
тяна Гожуляніна, яка зазна-
чила, що ювілей СхідГЗК
зустрічає не у зовсім святко-
вій атмосфері, але міцні,
багаторічні виробничі тра-
диції сильніші за обстави-
ни. Підтвердженням цього
стала і зустріч у тісному
ветеранському колі.

Голова ветеранської ор-
ганізації комбінату Олександр
Чумаков привітав усіх зі свя-
тами, подякував ветеранам
за небайдужість до долі під-
приємства, активність, под-
вижництво у ветеранській
роботі, побажав міцного здо-
ров’я, довголіття та бадьо-
рості духу.

Андрій Карпов подякував
ветеранам за активну життє-
ву позицію і побажав згурто-
ваності та плідної праці.

Олена Юхимець зазна-
чила, що саме ветерани
заклали міцний фундамент
підприємства, подякувала за
активну позицію і надійну
підтримку в нелегкий для
комбінату час. 

З нагоди ювілею під-
приємства, Дня шахтаря за
високий професіоналізм, без-
доганну працю, значний вне-
сок у розвиток підприємст-
ва активістам ветеранського
руху було присвоєно зван-
ня «Почесний ветеран праці
ДП «СхідГЗК», нагородже-
но Почесною грамотою ДП
«СхідГЗК». Нагороди ветера-
ни отримали під час урочис-
тих зборів під оплески веду-
чих, з фотосупроводом та
врученням святкового юві-
лейного номера корпоратив-
ної газети «Трудова слава»,
яка вперше за 58 років вийш-
ла у кольоровому форматі.

Фото Олени КУБАРЄВОЇ
та Ольги ІЛЬЧЕНКО

Нагороди — за високий
професіоналізм та бездоганну працю



2 вересня 2021 року2 №34 (1081)

Профспілки відповідно до Конституції України є єдиними організаціями, яким делеговано право на захист прав та інтересів трудящих!

ЩИРІ ВІТАННЯ З ЮВІЛЕЄМ

ЗДОРОВ’Я ПРАЦІВНИКІВ В УМОВАХ, ЯКІ ДИКТУЄ COVID-19

РОБОЧА ПОЇЗДКА ОЧІЛЬНИКА «ЕНЕРГОАТОМА»

Про здобутки та плани на майбутнє
І про соціальну складову не забувають

(Закінчення.
Початок на 1-й стор.)

Петро Котін наголосив,
що не менш напруженою
для колективу є й друга
половина 2021-го. Нині на
енергоблоці №1 триває від-
повідальний планово-по-
переджувальний ремонт, у
перебігу якого потрібно ви-
конати цілу низку робіт з
обґрунтування можливості
його подальшої безпечної
роботи в період довгостро-
кової експлуатації. «Це зав-
дання №1 і всі ми повинні
докласти максимум зусиль
для його виконання», — під-
креслив Петро Котін. До
кінця року на южноукраїн-
ському майданчику також
має бути введений у робо-
ту третій гідроагрегат Таш-
лицької ГАЕС та продовжено
втілення проєкту реконст-
рукції системи техводопос-
тачання. Очільник «Енерго-

атома» висловив сподіван-
ня, що трудовий колектив
успішно впорається з по-
ставленими перед ним зав-
даннями.

Під час широкого діалогу
Петро Котін надав також
розлогі та аргументовані
відповіді на запитання пред-
ставників трудового колекти-
ву. Серед іншого торкнулися
питання зберігання та ви-
везення відпрацьованого
ядерного палива.  «На сього-
дні централізоване сховище
відпрацьованого ядерного
палива, яке має приймати
тепловидільні збірки з Рів-
ненської, Хмельницької та
Южно-Української АЕС, до-
будоване та готове до експ-
луатації. Саме так зазначе-
но у  сертифікаті Державної
архітектурно-будівельної
інспекції, яка фактично при-
ймає об’єкт в експлуата-
цію, — наголосив Петро

Котін. — Ми презентували
ЦСВЯП напередодні 30-річ-
чя Незалежності України.
Тож усі інсинуації так званих
експертів щодо того, що
об’єкт не готовий, не мають
під собою жодних  підстав».

Розглядає Компанія і
масштабні перспективи з
будівництва нових атомних
енергоблоків. За словами
керівника НАЕК, водночас з
добудовою третього та чет-
вертого блоків Хмельницької
АЕС є плани зі спорудження
нових енергетичних блоків
на всіх атомних майданчи-
ках «Енергоатома». Не забу-
ває Компанія і про соціальну
складову своєї діяльності.
Передбачається подальше
зростання заробітної платні
персоналу. У всіх містах-су-
путниках АЕС мають бути
добудовані багатоповерхів-
ки. Приємним моментом під
час візиту керівника НАЕК
«Енергоатом» стало введен-
ня в дію ще одного соціаль-
ного об’єкта, який буде за-
діяний у процесі фізичної
реабілітації персоналу, під-
тримки його здоров’я та
трудового довголіття. Петро
Котін відкрив новий спор-
тивний майданчик в оздо-
ровчо-реабілітаційному
комплексі Южно-Українсь-
кого енергокомплексу.

Перший матч на ново-
му полі провели аматорсь-
ка команда «Тинь», основою
якої є працівники Южно-
Української АЕС, та ветеран-
ська збірна «Динамо» Київ.
Президенту Енергокомпанії
надали право першого сим-
волічного удару по м’ячу.

Новий спортивний май-
данчик у Южноукраїнську
з’явився за ініціативи проф-
спілкового комітету НАЕК
«Енергоатом» та за під-

тримки адміністрації Енер-
гокомпанії. Облаштування
схожих спортивних споруд
було профінансовано для
всіх міст-супутників АЕС.

Місцем для споруджен-
ня спортивного майданчика
в Южноукраїнську обрали
територію оздоровчо-реабі-
літаційного комплексу «Іск-
ра» ВП ЮУАЕС. Саме тут
атомники відновлюють своє
здоров’я, проходять реабілі-
тацію, а в літній період на ба-
зі закладу діє дитячий табір.

Сергій Снітков, голова
профспілкової організації
ЮУАЕС зазначив: «Для нас
це визначна подія — реалі-
зація спільного соціального
проєкту адміністрації і проф-
спілкового комітету Енерго-
компанії. Ми вдячні за ро-
зуміння і підтримку, тож
намагались якомога ефек-
тивніше використати надані
кошти. Майданчик багато-
функціональний, тут можна
грати у футбол, волейбол,
великий теніс, стрітбол».

Профкомом НАЕК «Енер-
гоатом» на спорудження
об’єкта було виділено 1 млн
грн. Це вартість матеріалів з
урахуванням монтажу. До
переліку входить штучне
покриття, ворота, сітки, ого-
родження. Підготовку тери-
торії — геодезичні дослід-
ження, завезення ґрунту,
щебеню, облаштування дре-
нажної системи тощо — бу-
ло виконано вже власними
силами підрозділів ЮУАЕС
за кошти профспілкового
комітету підприємства.

Площа поля зі штучним
покриттям — 800 м2. Його
розміри — 20 на 40 метрів.
Майданчик універсальний,
тут можна займатися де-
кількома ігровими видами
спорту.

Збереження життя і здоров’я
працівників — пріоритет у діяль-
ності Рівненської АЕС. Як вда-
ється виконувати усі поставлені
завдання в сучасних непростих
реаліях відділу охорони здо-
ров’я служби охорони праці
підприємства — розповідає ке-
рівниця підприємства Наталія
Кучерук.

— Наталіє Петрівно, вже дру-
гий рік ми живемо в умовах, які
нам диктує COVID-19. Найак-
туальніша тема — вакцинація. Як
організована ця кампанія для ко-
лективу РАЕС та скільки працівни-
ків уже вакцинувалися?

— Вакцинація — це єдиний на-
дійний захист від коронавірусної хво-
роби та її наслідків. Це швидко, про-
сто та безпечно, а головне — краще,
ніж дороговартісне лікування та три-
вала реабілітація після наслідків пе-
ренесеного COVID-19. 

Кампанія з вакцинації на підпри-
ємстві стартувала з 22 березня 2021
року. Вона проводиться медични-
ми працівниками Вараського центру
первинної медичної допомоги. На-
разі майже 1600 працівників РАЕС
отримали першу дозу та понад 1200
завершили вакцинацію. Цього не-
достатньо для створення колектив-
ного імунітету, тому робота триває.
Для щеплення працівників підпри-
ємства використовуються вакцини

AstraZeneca, CoronaVac, Pfizer та
Moderna.

Відділ охорони здоров’я тісно
співпрацює з центром вакцинації.
Отож не лише сімейні лікарі можуть
записувати охочих на щеплення, а й
наш відділ має таку можливість для
працівників підприємства. Ми що-
денно надаємо консультації щодо
вакцинації, опрацьовуємо інструкції
медичного застосування вакцин,
готуємо інформаційні повідомлення
про них, а також проводимо роз’яс-
нювальну роботу.

— Якою вакциною зараз роб-
лять щеплення?

— Сьогодні у Вараській міській
публічній бібліотеці за адресою
просп. Перемоги, 23, розгорнуто
пункт вакцинації, де використовують
вакцини Moderna та AstraZeneca для
отримання другої дози, а CoronaVac і
Pfizer є у достатній кількості для пер-
шої та другої доз. Вакцинацію також
проводять у кабінеті щеплень Ва-
раського ЦПМД.

— Як у нинішніх реаліях органі-
зовано моніторинг за здоров’ям
працівників станції?

— У березні 2020 року на Рів-
ненській АЕС впроваджено програму
«Медичний монітор». Вона дає нам
змогу обробляти та аналізувати ін-
формацію про стан захворюваності
працівників, у тому числі з ознаками
ГРВІ; контролювати та відстежувати

режим самоізоляції осіб, які були у
контакті з хворими; перевіряти тем-
пературний стан оперативного пер-
соналу, який працює на блочних
щитах управління. І зважаючи на
це, своєчасно вжити невідкладних
заходів.

— Чи хворіють сьогодні міс-
тяни та працівники станції на
COVID-19?

— Останніми днями на Рів-
ненській АЕС та у Вараші спостері-
гається зростання кількості випад-
ків захворюваності на COVID-19.
Карантинні заходи та правила про-
довжують діяти, тому не варто
нехтувати своєю безпекою. По-
трібно дотримуватися маскового
режиму в приміщеннях та місцях
скупчення людей, дотримуватися
дистанції, регулярно мити руки з
милом або користуватися дезінфі-
куючими засобами, систематично
провітрювати приміщення. У разі
погіршення самопочуття (підви-
щення температури, кашель, не-
жить, слабкість тощо) необхідно
залишатися вдома та повідомити
свого безпосереднього керівника
телефоном, звернутися по допо-
могу до сімейного лікаря.

Підвищення рівня безпеки пра-
цівників РАЕС досягається шляхом
використання нових видів засобів
колективного захисту: бактерицид-
них рециркуляторів для знезаражен-

ня повітря та арок для аерозольної
дезінфекції. 

— Одним з інструментів для
своєчасного виявлення відхилень
у стані здоров’я працівників є
медичні огляди. Торік, у зв’язку з
карантином, були певні обмежен-
ня у проведенні медичних оглядів.
Цього року вони відновилися...

— Так, у січні 2021 року медичні
огляди були відновлені. РАЕС підпи-
сала договір з Вараською багатопро-
фільною лікарнею щодо проведення
медоглядів працівників підприєм-
ства. У першому півріччі їх пройшли
майже 3500 працівників. 

Попередні (при прийнятті на
роботу) та періодичні (протягом тру-
дової діяльності) медогляди відігра-
ють істотну роль у збереженні здо-
ров’я та працездатності працівників
підприємства. Зокрема, вони дають
можливість визначити стан здоров’я
людини, відстежити наслідки впливу
на організм несприятливих факторів
виробничого середовища та своє-
часно діагностувати захворювання.
Раннє виявлення початкових проявів
захворювань, зумовлених трудовим
процесом, разом із лікувально-про-
філактичними заходами є одним із
основних чинників запобігання роз-
витку професійних захворювань.
Функціонування такого процесу до-
помагає запобігти нещасним ви-
падкам та аваріям на виробництві.
Наприклад, за результатами періо-
дичного медичного огляду, у першо-
му півріччі 10 працівників виведені

з-під впливу певних шкідливих ви-
робничих факторів (іонізуюче випро-
мінювання, підвищена температура,
шум, хімічні речовини).

За потреби, з метою дообсте-
ження, направляємо працівників у
обласні та загальнодержавні заклади
охорони здоров’я. Надаємо реко-
мендації стосовно способу життя і
харчування, фізичних навантажень,
занять спортом, проведення ліку-
вально-оздоровчих заходів у санато-
рії-профілакторії.

Головним завданням відділу охо-
рони здоров’я ВП РАЕС є збережен-
ня здоров’я працівників, адже людсь-
ке життя — найцінніший скарб!

Розмовляла Іванна БУРАКОВА
Фото Надії ТИМОФЄЄНКО

Найактуальніша тема — вакцинація

Заслуженого майстра
спорту України, майстра спор-
ту міжнародного класу, учас-
ницю Паралімпійських ігор
2008, 2012 та 2016 років, чем-
піонку світу 2014 року, пере-
можницю кубків світу 2017
та 2018 років, срібну та брон-
зову призерку чемпіонатів Єв-
ропи 2013, 2015 і 2018 років
та Кубків світу 2015, 2016,
2019 і 2021 років Раїсу Топор-
кову тренує заслужений тре-
нер України з пауерліфтингу,
тренер вищої категорії спор-
тивно-оздоровчого комплек-
су Запорізької АЕС — Сергій
Кумейко.

П’яте місце Раїси Топоркової

ПАРАЛІМПІЙСЬКІ ІГРИ У ТОКІО

28 серпня зустрів свій ювілейний день народ-
ження головний бухгалтер Атомпрофспілки
України

Владислав
В’ячеславович

ПЕРШИН
Щирі вітання Влади-

славу В’ячеславовичу із
65-річчям від колег, одно-
спілчан, які бажають йому
натхнення в роботі, неви-
черпної енергії, міцного
здоров’я на довгі роки. У
колективі його цінують як
авторитетного, старанно-
го і компетентного фа-
хівця, людину принципо-
ву і справедливу. Радощів
Вам від життя, щастя та
прихильності долі!

1 вересня «золотий ювілей» відзначив завіду-
вач організаційного відділу Атомпрофспілки
України

Сергій Миколайович
ГОЛОТА

Добросердечність,
чесність, толерантність,
дружелюбність, співчут-
ливість — далеко не пов-
ний перелік чеснот ювіля-
ра. Сергія Миколайовича
люблять і поважають у
колективі за відповідаль-
ність і старанність у робо-
ті, готовність прийти на
допомогу кожному, хто її
потребує. Не випадково
упродовж декількох тер-
мінів його обирають голо-
вою первинної профспіл-
кової організації апарату
ЦК Атомпрофспілки. Він
бездоганно виконує покладені на нього обов’язки!

Колеги-атомпрофспілковці, друзі бажають ювіля-
рові козацького здоров’я та довголіття, творчого
натхнення в роботі, сімейного благополуччя, миру та
добра!

Енергодарська спортсменка, вихованка спортивно-
оздоровчого комплексу Запорізької АЕС Раїса Топоркова у
четвертий день змагань XVІ літніх Паралімпійських ігор у
Токіо (Японія) виборола п’яте місце. У ваговій категорії до
61 кг Раїса підняла штангу вагою 110 кг.
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Існування профспілкового руху в Україні — це ознака рівня цивілізованості держави

СЕЗОН ОЗДОРОВЛЕННЯ

СИЛА ДУХУ, ВИТРИВАЛІСТЬ, ХАРАКТЕР

ДОБИЛИСЬ ОЩУТИМЫХ УСПЕХОВ
После нескольких лет борьбы проф-

союзы энергетиков Франции и их союзники
добились крупной победы: французские
власти отозвали план ликвидации энерге-
тической компании EDF. Таким образом
демонтаж и приватизация энергетической
компании остановлены.

Правительство предложило план рест-
руктуризации, называвшийся ранее «projet
Hercule», а затем переименованный в «grand
EDF», направленный на разделение нацио-
нальной государственной компании Electricite
de France. EDF — это государственная ком-
пания. Этот план является частью неолибе-
рального видения энергетики, предусматри-
вающего фрагментацию компаний и подрыв
государственных услуг энергоснабжения,
которые они предоставляют. Вследствие этого
работники и пользователи становятся жертва-
ми роста цен и потери рабочих мест.

Французские профсоюзы вели борьбу
против этого плана в течение многих лет. Они
мобилизовали поддержку многих других чле-
нов общества, включая местных и региональ-
ных политиков. Профсоюзы требуют усиле-
ния энергетики как государственной услуги.
Государственные энергетические услуги
также рассматриваются как лучший способ
решения проблемы изменения климата и
обеспечения справедливого перехода с уси-
лением прав трудящихся и профсоюзов. В
электроэнергетической компании работает
150 тысяч человек во всем мире, в основном
во Франции.

Европейская Федерация профсоюзов
общественного обслуживания (ЕФПОО) под-

держивает борьбу французских профсоюзов,
которые провели забастовки при участии тыся-
чи работников. Вместе со многими другими
профсоюзами они присоединились к проте-
стам в январе этого года, поддерживая требо-
вание сохранить энергетику государственной.

«КУРС НА 55»
не обеспечит справедливый переход

для энергетически бедных
«Курс на 55» — это широкий комплекс

мер, направленных на сокращение выбро-
сов на 55% к 2030 году, т.е. к концу десяти-
летия. Европейская комиссия планирует
распространить систему торговли выбро-
сами ЕС (СТВ ЕС) на здания. Повышение
энергоэффективности зданий, несомнен-
но, является важным аспектом энергетиче-
ского перехода. Семь из десяти зданий
считаются энергоэффективными. Ремонт
может облегчить бремя более чем 50 млн
европейцев, которые не могут в доста-
точной степени осветить, обогреть или
охладить свои дома.

Однако СТВ ЕС — это ужасно неадекват-
ный инструмент для достижения поставлен-
ной цели. Это рискует увеличить энергетиче-
скую бедность и больше всего ударит по
уязвимым домохозяйствам. Неспособность
позволить себе ремонт или более эффектив-
ное отопление приведет к увеличению счетов
за электроэнергию, что, в свою очередь, еще
больше затруднит инвестирование в энер-
гоэффективные устройства. На протяжении
уже многих лет профсоюзы требуют разо-
рвать этот порочный круг, далекий от справед-
ливого перехода.

Что еще больше усугубляет проблему, так
это то, что СТВ вряд ли внесет существенный
вклад в сокращение выбросов. Исследование
Европейского климатического фонда показы-
вает, что «расширенная СТВ сама по себе не
обеспечит существенного сокращения выбро-
сов дорожного транспорта и зданий».

С учетом вышесказанного, после несколь-
ких месяцев отстаивания своей позиции
Коалицией за право на энергию, членом ко-
торой является Европейская федерация
профсоюзов общественного обслуживания
(ЕФПОО), намечаются реальные обнадежи-
вающие шаги по преодолению энергетической
бедности в виде новой статьи о защите уязви-
мых потребителей и, что существенно, эконо-
мии энергии, благодаря программам сниже-
ния энергетической бедности.

Это подкреплено финансированием, в том
числе из нового Социального фонда по борь-
бе с изменением климата (СФБИК) в виде
средств и технической помощи домохозяй-
ствам с низкими доходами в рамках «зеленого»
курса. Это признание необходимости под-
держки бедных энергоресурсами европейцев
в доступе к ремонту и возобновляемым источ-
никам энергии – однако детали расплывчаты, а
источник дохода все еще оспаривается и вряд
ли их будет достаточно.

Что касается расширения СТВ ЕС, то заме-
ститель Генерального секретаря ЕФПОО
Пенни Кларк отметил: «Несмотря на то, что
Еврокомиссия посылает некоторые положи-
тельные сигналы, признавая и борясь с энерге-
тической бедностью, этого вряд ли достаточно
для того, чтобы решить проблемы нуждающих-
ся домохозяйств с низким энергопотреблени-

ем, которые столкнутся с последствиями рас-
ширения СТВ ЕС. Основная проблема заклю-
чается в использовании рыночной логики для
смягчения последствий климатического кри-
зиса. Помимо того, что это просто недостаточ-
но эффективно, имеет место риск оставить
уязвимые домохозяйства всей Европы в холо-
де. При своем регрессивном распределитель-
ном эффекте такой ответ вовсе не является
адекватным».

Когда дело доходит до обеспечения спра-
ведливого перехода для домохозяйств с низ-
ким энергопотреблением, очевидно, что для
этой задачи рыночные решения не подходят.
Вместо этого решение должно заключаться в
расширении роли государственного сектора и
обеспечении права на энергию для всех. В
2017 году ЕФПОО и Европейская сеть борьбы с
бедностью (ЕСББ) опубликовали доклад о
мерах, необходимых для реализации этого
права (см. ссылку ниже).

Вот некоторые ключевые рекомендации
доклада:

• обеспечить право на энергию для всех
путем принятия конкретного законодательства
ЕС, запрещающего отключение уязвимых
потребителей в критические моменты;

• остановить постепенный отказ от регули-
руемых цен в энергетическом секторе для
домохозяйств и поддержать социальные тари-
фы для уязвимых потребителей;

• выделять существенную долю государст-
венных инвестиций в энергоэффективность на
меры, направленные на домохозяйства с низ-
кими доходами, гарантируя отсутствие допол-
нительных затрат на жилье или счета для таких
домохозяйств.

ЄВРОПЕЙСЬКА ФЕДЕРАЦІЯ ПРОФСПІЛОК ГРОМАДСЬКОГО ОБСЛУГОВУВАННЯ: КОНКРЕТНІ КРОКИ БОРОТЬБИ

Наприкінці серпня працівниці РАЕС Оле-
на Гуцало і Тетяна Фокіна здійснили запо-
вітну мрію — перепливли Босфор з Азії у
Європу. Підтримував дружину та сестру на-
чальник управління інформації та зв’язків з
громадськістю Сергій Гуцало. Минулого року
він здійснив аналогічний заплив. 

Зареєструватися на унікальний заплив через
Босфор не так уже й просто. Він має величезну
популярність у всьому світі. Цьогоріч  учасника-
ми стали 2465 плавців із 55 країн. На кожну
країну виділяється обмежена кількість слотів.
Інженер УВТК Олена Гуцало і секретар при-
ймальні головного інженера РАЕС Тетяна Фокіна
опинилися серед 250 щасливчиків з України.

Звання міжконтинентальних плавців отриму-
ють усі учасники запливу через Босфор довжи-
ною у шість з половиною кілометрів. Більшості це
вдається. Однак не всі можуть підкорити при-
мхливу течію протоки, що  ділить Стамбул на
європейську та азійську частини. «Я бачила різні
емоції: і страх, і паніку. Вже за 50 метрів після
старту одна жінка почала дуже сильно кричати у
воді. Це трохи налякало, змусило стривожитись,
— ділиться емоціями Олена Гуцало. — Але три-
мала в голові настанови чоловіка: не думай, про-
сто пливи. Чесно кажучи, важко було не думати
про те, що під тобою майже 100 метрів глибини,
а ширина протоки – до 4-х кілометрів».

Натомість Тетяна Фокіна зізнається, що всі її
думки були сконцентровані на фініші: «Кожен з
плавців обирав свою тактику. Мені здавалося,
що я пливу по центру, але практично увесь час
поруч майже нікого не було. Зате на фініші чека-
ла справжня штовханина! Мені вдалося правиль-
но обрати момент і почати «різати» течію. Ці
останні сотні метрів були найважчими за увесь
заплив».

Правила запливу через Босфор суворі:
пливти у гідрокостюмі не можна, так само як і з
годинником. Після того як стартує останній
учасник, протоку перекривають рівно на дві
години. За цей час усіх, хто не впорався, дис-
кваліфікують, буквально «витягують» з води, а
судноплавний рух відновлюють. Є ризик не
фінішувати і за кількасот метрів до завершення
запливу: коли проґавив момент і «пролетів»
місце, де ще можна повернути на фініш. Тих,
кого течією занесло далі за Босфорський міст,
підбирають човни.

«Маршрут побудований так, що в якийсь
момент тобі потрібно повернути практично на 90
градусів і пливти назад. Психологічно це дуже
важко, — розповідає Тетяна Фокіна. — Якщо
майже всю дистанцію ти можеш собі дозволити
пливти спокійно, відпочивати, то на цих останніх
метрах треба працювати на повну силу.
Пам’ятаю, коли фінішувала, то перше, що відчу-
ла, як сильно втомилися ноги».

Добряче поборотися з течією довелося
Олені Гуцало: «Я не можу назвати себе досвідче-
ною плавчинею. Хоча і чоловік, і діти серйозно
займаються плаванням. По-справжньому плава-
ти навчилася три роки тому, коли готувалася до
першого тріатлону на Білому озері. Мабуть те,
що беру участь в усіх заходах Кубка РАЕС, також

допомогло. Бо найперше, що мені знадобилось
у Босфорі, — це витривалість. Течія, в яку потра-
пила, була така холодна, що відразу замерзли
пальці на руках і ногах. Після фінішу довго не
могла зігрітися».

Олена Гуцало розповідає, що до участі в
Босфорському запливі допускають з 14 років. Є
окрема категорія для людей з інвалідністю. Дуже
вразив чоловік, який не мав обох рук, але фінішу-
вав. При цьому за роки проведення запливу
траплялися випадки, коли дістатися фінішу не
змогли чемпіони з плавання та «айронмени». «Не
обов’язково бути професійним спортсменом,
щоб пропливти Босфор. Але плавати потрібно
вміти добре», — констатує Олена.

«Година з моменту, коли ти сідаєш на судно,
яке доставляє на місце старту, — одна з най-
складніших під час усього запливу. Ти залиша-
єшся наодинці зі своїми думками. В цей момент
дуже сильно не вистачало наших волонтерів,
когось, хто б крикнув: «Не бійся, ти зможеш!» —
зізнається Олена Гуцало та додає, що саме за це
і любить всі заходи Кубка РАЕС. Водночас жінки
кажуть, що безпека під час Босфорського запли-
ву була на хорошому рівні: багато човнів, ряту-
вальники підпливали на каяках, а в небі патрулю-
вав вертоліт. 

До стартового пакета входили рюкзак, фут-
болка, шапочка, солодощі, після фінішу в обмін
на чіп для фіксації результату видавали рушник.
Разом з тим медаль фінішера міжконтиненталь-
ного запливу потрібно було купити додатково.
Бажано зробити це завчасно (кількість обмеже-
на), а опісля ще й відстояти чергу, щоб забрати
трофей. 

«Найголовніше, що ці медалі ми заслужили»,
— каже Тетяна Фокіна. І з нею неможливо не
погодитися!

Іванна БУРАКОВА

Працівниці РАЕС перепливли Босфор!

ДОВІДКОВО
Міжконтинентальний заплив через Босфор (Samsung Bosphorus Crossing Continental Swimming)

проводить Олімпійський комітет Туреччини з 1989 року. Стартує заплив від причалу Канлиджа в азій-
ській частині Стамбула, а закінчується на узбережжі парку Джеміля Топузлу у європейській частині
мегаполіса. Протяжність маршруту 6,5 кілометра. Це єдиний у світі офіційний заплив між Азією та
Європою.

У 2021 році відбувся 33-й Міжконтинентальний заплив через Босфор. Переможцем серед чоло-
віків став турок Полат Узер Турнали, який подолав дистанцію за 38 хв. 22 сек. Найшвидша з-по-
між жінок — турецька плавчиня Ніда Еліз Устюндаг — учасниця Олімпійських ігор 2016 року в
Ріо-де-Жанейро. Її час — 40 хв. 55 сек. Українка Анна Пасічник посіла третє місце — 41 хв. 20 сек.

Рівненські атомниці Тетяна Фокіна і Олена Гуцало також успішно фінішували. Час Тетяни —
57 хв. 50 сек. Час Олени — 1 год. 24 хв. 02 сек.

Відбулося офіційне зак-
риття третьої, останньої змі-
ни. Вона називалася твор-
чо-спортивною. Отож кожен
мав змогу поділитися своїми
талантами, проявити себе й
багато чого навчитися. 

Для першого загону цей
вечір був особливий. Вони
не просто прощалися з лі-
том, вони більше не приїдуть
в «Юність» як вихованці, бо
вийшли з юного віку. Тому й
сумно, бо розуміють, що
якоюсь мірою вони проща-
ються з дитинством. З нос-
тальгією розповідають, як їм
тут було добре, кожен чогось
навчився: грати в пляжний
теніс, кататися на скейтбор-
ді, а хтось і ліжко застилати…

Майже всі з першого
загону в «Юності» відпочива-
ли раніше. Хто тричі, хто
п’ять і навіть 8 разів тут був,
тобто щоліта.

Дивно, але те, що так
хвилює дорослих, не дуже

важливим здається дітям.
Усі ми знаємо, що в Азовсь-
кому морі накупатися вдос-
таль у цьому сезоні було
проблематично, здебільшо-
го через медуз. Хорошою
альтернативою морю став
басейн, який діти організо-
вано відвідували по сусід-
ству. Так з’явилося нове зав-
дання: потрібен свій басейн.
Директор ПЗОтаВ «Юність»
Олександр Сухов каже, що
це вимога самого життя, то-
му вже придивляються, де
краще будувати басейни:
один глибший — для дітей
старшого віку, а другий мілкі-
ший — для малюків.

Найголовніше те, що
серйозно ніхто в «Юності»
не хворів. Медики кажуть,
здебільшого до них звер-
талися малюки. І не зовсім
з проблемами здоров’я, а
хотілося додаткової уваги,
щоб їх пожаліли, зайвий
раз обняли та вислухали.

Отак ненароком з’явилася
добра традиція — за сто-
лом перед медичним кор-
пусом проводити бесіди та
чаювання.

Закриття сезону відпо-
чинку було святковим. Адмі-
ністрація, організатори, ви-
хователі, діти — усі доклали
максимум зусиль, щоб про-
щальний вечір став пам’ят-
ним. Було багато цікавих
номерів — спортивних, тан-
цювальних, пісенних…

На заході був начальник
управління соціальних про-
грам Олексій Трубенков. Він
привітав усіх теплими, зво-
рушливими словами. До-
рослим подякував за працю,
найсумліннішим вручив гра-
моти. А дітям побажав успіхів
у навчанні та нових зустрічей
в «Юності». 

І наостанок — святковий
феєрверк. Під радісні оплес-
ки дітвори мільйони іскорок
одночасно освітили небо
сліпучими блискавками, від-
творивши химерні фігури, й
майже миттєво розсипались
у сліпучому яскравому різно-
барв’ї.

Юлія ТКАЧУК

До побачення, «Юність»!
Віддзвеніла «Юність» веселим дитячим гомоном,

відтанцювала й відспівала чудовими концертами, відіг-
рала вікторинами, цікавими іграми та змаганнями...
Одне слово, в позаміському закладі оздоровлення та
відпочинку «Юність» Запорізької АЕС закінчився літній
сезон для дітвори.

СЕМІНАР-ФОРУМ

Наступними, де відбу-
деться аналогічний захід,
стануть Рівненська, Запо-
різька та Южно-Українська
атомні електростанції.

Програма семінару-фо-
руму складається зі звер-
нень представників дирек-
ції «Енергоатома», керів-
ництва Хмельницької АЕС,
профспілкових організацій,
керівництва WiN Ukraine
та «Шведського органу з
радіаційної безпеки» (Swe-
dish Radiation Safety Autho-
rity (SSM)), у партнерстві
з яким проводиться цей
захід; презентацій веду-
чих профільних спікерів
Міжнародного агентства з

атомної енергії (МАГАТЕ),
дирекції та експертів WiN
Ukraine, Атомпрофспілки
й відділу роботи з гро-
мадськістю ХАЕС; висту-
пів амбасадорів та аналі-
тичної частини.

Генеральний директор
Хмельницької АЕС Андрій

Козюра, насамперед, по-
дякував організаторам та
модераторам семінару-фо-
руму: «Майданчик Хмель-
ницької АЕС завжди готовий
першим приймати і підтри-
мувати подібні ініціативи.
Загалом у нашому колективі
працюють 1720 жінок, це
третина персоналу — 33%.
90 керівних посад обіймають
жінки, а це 12%». Андрій Ко-
зюра висловив побажання,
щоб такий семінар мав про-
довження.

«Професійний розвиток жінок в атомній енергетиці»
Під такою назвою громадська організація «WiN Ukraine»
та ДП НАЕК «Енергоатом» розпочали програму заходів
семінарів-форумів, які відбудуться на чотирьох атомних
станціях України. Першим майданчиком була Хмель-
ницька АЕС. Учасницями були 54 активні представниці
цього підприємства.
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Відсутність інформації про зроблену профспілковою організацією справу — це відсутність самої справи!

XVIII СПАРТАКІАДА ОРГАНІЗАЦІЇ МОЛОДІ АТОМПРОФСПІЛКИ

З 19 по 23 серпня у м. Славутич, що
на Київщині, відбулася XVIII Спартакіа-
да Організації молоді Атомпрофспілки. У
спортивних змаганнях взяли участь ко-
манди молодих спортсменів з ЮУООП,
ЗАЕС, ХАЕС, РАЕС, ЧАЕС, АРС та НАЕК
(Дирекції).

Цьогоріч змагання проводилися з бад-
мінтону, паркового волейболу, міні-футболу,
плавання та дуатлону.

Першою серед команд спортсменів у за-
гальнокомандному заліку стала збірна ЗАЕС,
другою — ЮУООП, третьою — РАЕС, далі
йдуть — ХАЕС, ЧАЕС, НАЕК (Дирекції), АРС.

Переможцем у змаганнях з бадмінтону
стала команда ЗАЕС (Альона Вялова та Євген
Недільський).

Серед дуатлоністів кращою була коман-
да РАЕС (Юлія Руднік-Гриньків та Віталій
Демидишин).

Кращі результати з плавання показала
команда ЮУООП (Тетяна Коломійчук та Євген
Муляр).

У особистій першості з плавання се-
ред жінок перемогла Тетяна Коломійчук
(ЮУООП), а у чоловіків — Євген Муляр
(ЮУООП).

У змаганнях з паркового волейболу на
першому місці — команда ЗАЕС (Олександр
Сметана, Ілля Балуєв, Сергій Авдєєв, Лариса
Швець).

За підсумками фінальних ігор з міні-фут-
болу «золото» у команди ЗАЕС (Сергій
Потинг, Євген Вільчинський, Ігор Купрін,
Денис Лещенко, Олександр Сметана, Сергій
Романенко).

Крім спортивних змагань, у рамках
Спартакіади відбувся фотоконкурс «Сла-
вутич, я запам’ятаю тебе таким», де переміг
Василь Крюков з команди НАЕК (Дирекції).

У вечірній, вільний від змагань час спорт-
смени відвідали Краєзнавчий музей Сла-
вутича та Чорнобильської АЕС, де оглянули
всі експозиційні зали, у тому числі й нову
інтерактивну залу-квартиру м. Прип’ять 1986
року.

Для учасників Спартакіади також було
організовано перегляд фільму в кінотеатрі
просто неба. Всі бажаючі побували на аудіові-
зуальному перформансі від міжнародного
фестивалю архітекторів у Славутичі.

А після урочистої церемонії нагороджен-
ня переможців Спартакіади всі спортсмени

мали можливість послухати виступ відомого
українського співака та музиканта Арсена
Мірзояна, який взяв участь у концерті на
Центральній площі міста у рамках проєкту
від Українського культурного фонду «Сла-
вутич — мала культурна столиця України».

Активна участь спортсменів у насиченій
культурній програмі свідчить про те, що
Спартакіада — це молодіжний захід, де при-
сутній не лише спорт. Це ще й загальний все-
бічний розвиток молоді!

Щира подяка спонсору змагань компанії
«7-gram» та особисто директору Ігорю Поп-
ковичу за подарунки для переможців
Спартакіади.

Організаційний комітет висловлює вдяч-
ність Славутицькій міській раді й особисто
міському голові Юрію Фомічеву та адмініс-
трації Державного спеціалізованого підпри-
ємства «Чорнобильська АЕС» за сприяння у
проведенні Спартакіади, а також співробітни-
кам Відділення поліції №2 Вишгородського
РУП ГУНП у Київській області, КНП «Сла-
вутицька міська лікарня» Славутицької міської
ради, Молодіжній раді «Майбутнє Славутича»
та ГО «Centuria» за допомогу в організації
змагань з дуатлону.

Організація молоді ППО ЧАЕС щиро спо-
дівається на те, що кожен з учасників Спар-
такіади отримав заряд позитиву в наймолод-
шому місті України і в майбутньому захоче
повернутися до Славутича знову!

Світлана КОЛИНЬКО

Успішні змагання із зарядом позитиву!Успішні змагання із зарядом позитиву!

НОВИЙ НАВЧАЛЬНИЙ РІК
Ще в небі купається просинь
І зорі втопають в теплі, 
Та пахне вже вереснем осінь,
Немов коровай на столі.
Позаду канікули й літо —
Свята відпочинку пора,
Де квітнула райдужним цвітом
Щаслива дзвінка дітвора.
Цей вересень, жвавий, мов коник, 
Несеться крізь повені час.
І знову дітей кличе дзвоник
У школі у кожний свій клас.
Схвильовані радісні учні
З букетами сонячних мрій
Такі чарівні й милозвучні,
Як музика світлих надій.
Щебечуть,немов солов’ята,
І голос їх лине, як спів,
Дивують хлоп’ята й дівчата
Ровесників та вчителів.
За літо так виросли діти
І в сонця дістали засмаг,
Звабливі і гарні, як квіти,
Мов дав їм красу якийсь маг.
Набрались наснаги нівроку,
Натягнуті м’язів гужі —
Ну, що ж, школярі, за уроки,
За світлих пізнань рубежі!

УКЛІН ВАМ, ДОРОГІ УЧИТЕЛІ!
Шановні дорогі учителі,
Безцінні, славні й рідні педагоги,
Ви світлий розум наш і сіль землі,
До сонця й зір омріяні дороги.
Крізь ваше серце ми проходим всі,
Титани й мудрі велети освіти,
Для нас ви, наче квіти у красі,
Світанки ті, що нам промінням світять.
Від вас, як скарб, черпаємо знання
З дитинства і до юності ясної,
Ви — совісті високе визнання
І вічний дух гармонії живої.
Не заблукають нами пройдені стежки
У цім шаленім і кипучім світі,
Бо ви нас честі вчили, як батьки,
Служивши вірно й праведно освіті.
Усе, що краще, прикладом взяли
Од вчителів у свою долю учні
І хоч куди б дороги не вели,
З шкільним порогом всі ми нерозлучні.
В душі ми свято пам’ять збережем,
Як вчили ви і чесності, і правди,
Тому, як стяг, в майбутнє понесем
Всі ваші настанови і поради.
Тож в золотий святковий день
Прийміть любов і шану, педагоги,
Хай дзвонить щастя вам вінцем пісень
Й щоб ви не знали жодної тривоги.
Віват вам же в грядущі торжества
На всіх просторах нашої країни, 
Плекайте юну зміну, як дива
Й майбутній символ слави України!

Олександр ДЕМИДЕНКО

1 ВЕРЕСНЯ — ДЕНЬ ЗНАНЬ

ПРОЩАВАЙ ЛІТО!

На порозі золота осінь і початок
навчального року для всіх школярів.
Час літніх канікул — час відпочинку,
розваг, подорожей, оздоровлення і
нових вражень — уже позаду.

Але спогади про нього ще довго
лунатимуть на перервах. Нашим дітям
буде про що згадати. Змістовне дозвіл-
ля у пришкільних та морських таборах
залишило багато позитивних вражень та
емоцій.

Завдяки фінансовій підтримці Атом-
профспілки, незважаючи на всі нега-
разди та проблеми, 200 дітей членів

профспілки Східної об’єднаної органі-
зації профспілки відпочили у ДОТ
«Спортиум» (с. Чорноморка Миколаївсь-
кої обл.) та ДЗОтаВ «Смена» (смт Ки-
рилівка Запорізької обл.), ще 108 ді-
тей відпочили у пришкільних таборах
м. Жовті Води.

Цікаві програми і заходи, підготовле-
ні педагогічними колективами, не зали-
шили осторонь жодної дитини, наповни-
ли час літніх канікул веселощами та
новими знайомствами. Сподіваємося,
наступне літо буде ще набагато яскраві-
шим і веселішим!

Відпочинок, наповнений враженнями


